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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Polt Péter, legfőbb ügyész 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kivizsgálják a Nemzeti Kommunikációs Hivatal 
központosított közbeszerzéseit?" 

Tisztelt Legfőbb Ügyész Úr!

Az  atlatszo.hu  oldalon  található  „Így  folynak  el  a  közpénzmilliárdok  a  központosított
közbeszerzéseken keresztül„ című cikkben „egy közbeszerzési eljárás példáján keresztül mutatják
be,  hogyan működik  a  központosított  közbeszerzés,  és  hogy  miért  tartja  azt  még  az  Integritás
Hatóság is aggályosnak.”:

„Szervezetfejlesztési  feladatok ellátására írt  ki  közbeszerzési  eljárást a Rogán Antal alá tartozó
Nemzeti Kommunikációs Hivatal (NKOH) tavaly év végén. A felhívást 2023. december 18-án tették
közzé,  jelentkezni január 26-ig lehetett.  Az ekr.gov.hu-ra már felkerült  a beérkezett  ajánlatokról
szóló összegzés, amely szerint a p2m Informatika Szolgáltató Kft. és a p2m Consulting Szolgáltató
és Tanácsadó Kft. nyerte el a megbízást. Csakúgy, mint korábban.

(…)

A p2m Informatika tulajdonosa Szabad Tamás, a p2m Consulting Kft.-é Szabad Tamás és Patonai
Ágnes. A két cég bevétele – nagy valószínűséggel az állami megbízásoknak köszönhetően – 107 és
81 millió forintról 3 és 1,5 milliárdra ugrott.

(…)

Másnak egyébként nem sok esélye volt elnyerni a tendert, ugyanis az NKOH olyan követelményeket
támasztott a jelentkezőkkel szemben, amelyeknek vélhetően csak kevesen feleltek meg.

(…)



Az Integritás Hatóság rámutatott:  a kevés résztvevő, a hatalmas egybevont megrendelések és a
rugalmatlan tenderkonstrukciók korlátozzák a versenyt. De miért probléma ez?

Az Átlátszó közbeszerzési szakértője szerint főként azért, mert így a jóval egyszerűbb megszűrni a
jelentkezőket, és adott esetben a politikailag preferált szereplőket megrendelésekhez juttatni.

Így akár a teljes állami szektort ki lehet szolgáltatni pár magánszereplőnek, ami ráadásul jelentős
árfelhajtó hatással bírhat.

Ennek  talán  eddigi  legszemléletesebb  példájáról  nemrég  írtunk  a  nem  nyilvános
kormányhatározattal  kötelezővé  tett  iratkezelő  rendszer  központosított  közbeszerzése  kapcsán,
amelyre 82 milliárd forintos központosított közbeszerzést írt ki a DKÜ. Az esettel kapcsolatban az is
felmerült, hogy gyakorlatilag egyetlen cégre lett kiírva a tender (…)”

 

Kérdezem Önt:

Kivizsgálják a Nemzeti Kommunikációs Hivatal központosított közbeszerzéseit?

 

Budapest, 2024. február 21.
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